
ÇOCUĞUM
OKULA
BAŞLIYOR
Vel�ler �ç�n öner�ler



Ve �şte o heyecanla bekled�ğ�n�z gün geld�!
Yıllardır gözünün �ç�ne baktığınız, b�r anlık yüz
�fades�nden b�le o an canının ne �sted�ğ�n�
anladığınız, belk� de hayattak� en kıymetl�
parçanız -çocuğunuz- okula başlayacak.. 

Pek�, bu kadar heyecanla bekled�ğ�n�z gün
yaklaştıkça z�hn�n�z�n �ç�nde dolanan bunca
düşünce ve karmaşık duygunun sebeb� ne?



Acaba okula uyum sağlayab�lecek

m�? 

Acaba tuvalete kend� g�deb�lecek

m�?

Acaba yemeğ�n� y�yecek m�?

Arkadaşlarını, öğretmen�n� sevecek

m�? 

Benden ayrılırken çok ağlar mı?

Ağlarsa ne yaparım, ne yapmalıyım? 

Kaç günde alışır acaba okula? Ya

sevmezse, g�tmek �stem�yorum

derse, o zaman ne yaparım?



Em�n olun bu sorular, okula yen�

başlayacak çocuğu olan tüm

ebeveynler�n aklında. Yan� bu

kaygılar ve düşünceler �ç�nde dönüp

duran tek z�h�n s�z�nk� değ�l. Bu

duyguları h�ssetmek olağan ve

beklenen b�r durum. 

Pek�, bunlarla başa çıkmak �ç�n neler

yapmalıyız?



Öncel�kle tüm duygular g�b� kaygının da
bulaşıcı olduğunu b�lmekte fayda var. Nasıl k�
s�ze gülümseyen b�r�n� gördüğünüzde
�stems�zce tebessüm ed�yor ya da gerg�n b�r
ortama g�rd�ğ�n�zde ruh hal�n�z bu durumdan
etk�len�yorsa, s�z kaygılı olduğunuzda
çocuğunuzun da kaygılanması olası b�r
durum. 

Bu nedenle kend� kaygılarınızı çocuğunuza yansıtmamak, okula başlama sürec�ndek� en
büyük adım olacaktır. Özell�kle bu kaygılarınızı başkalarıyla konuşurken çocuğunuzun
yakınlarınızda olmamasına d�kkat ed�n. Çünkü çocukların d�kkat�, b�z� d�nlemed�ğ�n�
sandığımız anlarda b�le aslında çoğu zaman b�zded�r. 



B�r çocuk �ç�n okula başlamak, “b�r�c�k”

olduğu ortamdan ayrılıp b�rçok çocukla,

kuralların ve bell� sınırlamaların olduğu b�r

ortama adapte olması demekt�r. Bu durum

artık �sted�ğ� an oyuncaklara er�şemeyeceğ�,

yemek yemes� ve oyun oynaması �ç�n bell�

saatler olacağı anlamına gel�r. Bu nedenle

çocuğunuza okulun nasıl b�r yer olduğunu,

kuralların neden olması gerekt�ğ�n�, kend�s�

g�b� başka çocukların da onunla olacağını

anlatmanız gerekmekted�r. 



Çocukların en çok zorlandıkları konu

bel�rs�zl�kt�r. Bu nedenle yen� g�rd�kler�

ortamlarda kaygı-korku g�b� durumlar

yaşamaları, ebeveynler�nden ayrılmak

�stememeler�, normalde serg�lemed�kler�

davranışları yapmaları olağandır. Ebeveynler

olarak s�zler, çocuğunuzun aklındak�

bel�rs�zl�kler� ortadan kaldırarak, gerçekç�

açıklamalar yapmalı ve onu g�receğ� ortama

hazırlamalısınız. 



Evde çocuğunuza sunduğunuz ortam, okula

g�tmek �stememes�ne ya da okula uyum

sağlamakta zorlanmasına neden olab�l�r. Bu

durumda özell�kle doğru ebeveyn tutumu

serg�lemek öneml�d�r. Ev de okul g�b�

kuralların ve sınırların bell� olduğu,

demokrat�k b�r ortam olmalıdır k�, çocuklar

okula başladıklarında karşılaştıkları durumu

kabullenmekte zorlanmasınlar.



Çocuğunuzun okuldak� gel�ş�m tak�b�n�

yapab�lmek ve okulla eşgüdümlü g�deb�lmek

adına çocuğunuzun öğretmen� �le �let�ş�m

hal�nde olmanızda fayda vardır. Bu şek�lde

çocuğunuz da onunla yakından

�lg�lend�ğ�n�z� görerek s�z�nle olan güven

bağını pek�şt�recek ve okulda da güvende

olduğunu h�ssedecekt�r.



Elbette zorlandığınız anların ve

beklemed�ğ�n�z anda ortaya çıkan kr�zler�n

olması olağandır. Bu durumlarda çözümün

�lk aşaması her zaman sak�n kalmaktır.

Özell�kle kend� çocuğunuzu d�ğer çocuklarla

kıyaslamaktan -hem kend�n�z hem de

çocuğunuz �ç�n- kaçınmalısınız. Unutmayın

k� her çocuk b�r�c�kt�r ve tüm gel�ş�m�

kend�ne has �lerlemekted�r. 


